
 

 
Status på PFOS-forurening 
 

Vi har fundet høje koncentrationer i kød fra kvæg, som har græsset på en-

gen, hvor brandskolens regnvandsledning har sit udløb. Koncentrationerne 

er så høje, at Fødevarestyrelsen vurderer, at det kan have væsentlige 

sundhedsmæssige konsekvenser at spise kødet. 

 

PFOS-forurening af denne karakter er et nyt fænomen i Danmark, og derfor 

er der ikke klare retningslinjer for, hvordan man undersøger mennesker i 

denne type sager. Fra Slagelse Kommunes side ønsker vi at borgere, som 

har spist det PFOS-forurenede kød, får mulighed for at blive undersøgt, så vi 

kan få vished for, hvilke sundhedsmæssige konsekvenser det har haft. Dette 

er vi nu i dialog med de relevante myndigheder om, og vi arbejder på hur-

tigst muligt at få klarhed over, hvordan og i givet fald, hvilke undersøgelser 

borgere kan tilbydes.  

 

Hvis man stadig har kød liggende fra kvæg, som har græsset på den forure-

nede mark, så fraråder Fødevarestyrelsen, at man ikke spiser det. Har man 

stadig kød liggende i fryseren, så opfordrer vi til at smide det ud, så vi ikke 

risikerer, at der uforvarende er mennesker, som kommer til at spise det. Kø-

det skal gerne emballeres godt og afleveres sammen med restaffaldet. 

 

Oprydning ved den forurenede mark 

Arbejdet med fjerne PFOS-forureningen fra grøften, hvor brandskolens regn-

vandsledning har sit udløb, er nu afsluttet. Vi opretholder imidlertid spærrin-

gen henover påsken, fordi vi stadig mangler at spule og rense udløbsrørene. 

Dette arbejde bliver sat i gang umiddelbart efter påske. 
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